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Českobratrské církve evangelické v Chrástu                                     
 

„Když Ježíš spatřil matku a vedle ní učedníka, kterého 
miloval, řekl matce: „Ženo, hle, tvůj syn!“ Potom řekl 

tomu učedníkovi: „Hle, tvá matka!“              Jan 19,26-27 
 

V hodinu Ježíšovy smrti se učedníci rozprchli, ženy, 
které ho doprovázely, se dívaly zpovzdálí. Jen o Marii, 
jeho matce, a milovaném učedníkovi čteme, že stáli 
v blízkosti kříže. Proto se k nim Pán může ve chvíli, kdy 
nadešla jeho hodina, obrátit a svěřit jednoho druhému. 
Ani třetí Kristovo slovo z kříže není výrazem jeho 
utrpení, nýbrž bezmezné lásky. 
Jak už to u Jana bývá, nejde zde jen o praktickou 
záležitost, v tomto případě zaopatření matky, která 
přichází o syna. Ježíš z těch, kdo přichází do blízkosti 
jeho kříže, utváří novou rodinu těch, které nespojuje 
tělo a krev, ale kdo se znovu narodili z vody a z Ducha 
(a z Kristova probodeného boku). Kdo slyší Boží slovo a 
činí vůli nebeského Otce, to je jeho bratr i matka (Mt 
12,50). Ti, kdo přijímají jeho, přijímají i sebe navzájem a 
stávají se bratry a sestrami, rodiči a dětmi.  
S Lutherem řečeno, křesťan má být kristem pro své 
bližní, brát na sebe ochotně břemena druhých, jako 
Kristus vzal to naše. A v dnešní scéně z evangelia 
vidíme, co to také znamená: zůstat s druhým i ve 
chvílích, kdy už pro něj prakticky nemohu nic udělat. 

            K. Šimr 



 



 



Útočiště (7): Odezvy II 
 

Jsem přesvědčena , že myšlenka Útočiště nevznikla sama 
od sebe, prostě to tak Pán Bůh chtěl. Je jenom na nás, 
jak si s tím poradíme.  
A že najdeme řešení, jak pro výstavbu a provoz, o tom 
nepochybuji. Jen je třeba, jak píše i Petr Vrobel, 
nenechat vše na Kájovi a na našem společenství, mám za 
to, že se do toho bude muset zapojit mnoho lidí zvenku.   
Bude to právně možné? Ale zároveň z vlastní zkušenosti 
vím, že dobrá vůle a vynaložená snaha nepřináší vždy 
očekávaný výsledek. A na to bychom se také měli 
zaměřit. Ne vždy se podaří vrátit osobu, které 
pomáháme, zpět do normálního života. Co potom? 
Dovolí nám naše křesťanské smýšlení ji vystěhovat? A 
kam? Nebude opakovaně (ze slabé vůle nepodlehnout 
špatným návykům, z pohodlnosti , z vypočítavosti apod.)  
hledat stále bezpečí u nás? Duchovní pomoc u nás 
pochopitelně vždy najde, ale finanční a fyzickou? Nevím, 
jak stanovit hranici jednání s těmito lidmi, abychom 
později nespadli do psychického vydírání. 
Je mě líto, že už mě mé síly nedovolí osobně se v akci 
Útočiště angažovat, pomáhat můžu jen finančně a 
modlitbou. Obojí můžu poskytnout ihned.  
Přeji požehnané příští dny.                        

Vlasta Hefnerová 
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